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PROTOKÓŁ NR XVII/2016 
z  Sesji Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska 

z dnia 12 kwietnia 2016 roku 
 

 

 

 
Miejsce obrad : Urząd Gminy w Nowej Wsi Lęborskiej. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Lista obecności sołtysów i osób uczestniczących w sesji stanowi załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu. 
 
 

Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke  o godz. 13.00 otworzył sesję 
i po powitaniu radnych  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w obradach 
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu rady wynoszącego 15 radnych 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 
Radni nieobecni : 
Roman Downar-Zapolski 
Zdzisław Korda 

 
Radni nieobecni na sesji, swą nieobecność usprawiedliwili. 

 
Po otwarciu sesji i stwierdzeniu prawomocności obrad przystąpiono do przyjęcia 
protokołu z poprzedniej sesji rady gminy, która odbyła się 10 marca 2016 roku. 
 
Protokół został przyjęty przez radnych bez uwag.  
 
Następnie z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił porządek  XVII 
Sesji Rady Gminy : 
 

1. Sprawozdanie z wykonania gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska za okres od 01.01.2015r. 
– 31.12.2015r. 
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2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/15 Rady Gminy 
Nowa Wieś Lęborska z dnia 22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy na rok 2016.  

3. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów   
dzierżaw   na  nieruchomości gruntowe  na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów   
dzierżaw   na  nieruchomości gruntowe  na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 
umowy. 

6. Podjęcie uchwały w spawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji przedsięwzięcia pn. 

„Pomorskie Szlaki Kajakowe” realizowanego w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, 
działanie 8.4 „Wsparcie atrakcyjności walorów dziedzictwa przyrodniczego”.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXXIII/257/2009 z dnia 
29 maja 2009 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Czarnówko na lata 2009 – 2016. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Czarnówko na lata 2016 - 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VII/68/2011 z dnia 2 marca 
2011 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowa Wieś 
Lęborska w latach 2011 – 2018. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Lęborska do 
wspólnej realizacji z Powiatem Lęborskim przedsięwzięcia pn. ”Przebudowa 
nawierzchni jezdni bitumicznej drogi powiatowej nr 1183G na odcinku 
Czarnówko – Nowa Wieś Lęborska” realizowanego w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.   

12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Wolne wnioski i informacje. 
14. Zakończenie obrad.     

  
Po przedstawieniu porządku obrad z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke 
zwrócił się do radnych, czy mają pytania i uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

 
Rada gminy porządek obrad przyjęła jednogłośnie, po czym przystąpiono do jego 
realizacji. 

 
Ad. 1 
 

Sprawozdanie z wykonania gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz gminnego programu przeciwdziałania 
narkomanii na terenie Gminy Nowa Wieś Lęborska za okres od 01.01.2015r. – 
31.12.2015r. radni otrzymali wraz z materiałami na sesję, celem zapoznania się i 
wniesienia ewentualnych uwag. Zostało ono również omówione na spotkaniu 
przedsesyjnym radnych przez przewodniczącego komisji ds. rozwiązywania 
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problemów alkoholowych – Jerzego Dyktyńskiego.  Sprawozdanie to stanowi załącznik 
nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Radna Renata Palczewska powiedziała, że w sprawozdaniu jest informacja  o 
realizowaniu programu przez asystenta rodziny. W związku z powyższym radna 
zapytała, ilu jest takich asystentów na terenie gminy.  
Pan Dyktyński odpowiedział, że GOPS zatrudnia jednego asystenta rodziny.  
Zdaniem radnej,  jeżeli 1 asystent pracuje z 15 rodzinami, tak jak wynika ze 
sprawozdania, jest to za duża ilość.  
 
Sprawozdanie radni przyjęli jednogłośnie.  
 
Ad. 2 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/15  Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016.  
 
Skarbnik poinformowała, że proponowane zmiany zostały szczegółowo omówione na 
wspólnym posiedzeniu komisji rady. 
Zmiana budżetu polega na wprowadzeniu zmian załączników: 

- wydatków, 

- wydatków na zadania inwestycyjne, 

Wynik budżetu  - nie ulega zmianie. 
  
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami skarbnika gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), 
w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVII/148/16 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/121/ Rady Gminy Nowa Wieś Lęborska z dnia 
22 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2016 – która 
stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 3 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Nowa Wieś Lęborska. 
 
Wójt wyjaśnił, że nieruchomość oznaczona numerem 252/15 o powierzchni 0,0188ha, 
położona nad jeziorem w Lubowidzu, stanowiąca własność gminy Nowa Wieś 
Lęborska, oddana została w użytkowanie wieczyste do 2091 roku. Użytkownik 
wieczysty w/w nieruchomości złożył wniosek o nabycie prawa własności tej 
nieruchomości.  
Zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami, nieruchomość gruntowa oddana 
w użytkowanie wieczyste może być sprzedana wyłącznie użytkownikowi wieczystemu.  
Cena sprzedaży nieruchomości zostanie ustalona na podstawie wyceny dokonanej 
przez rzeczoznawcę majątkowego zgodnie z art. 67 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami.  
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Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 7 do niniejszego protokołu), w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVII/149/16 w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości 
gruntowej stanowiącej własność Gminy Nowa Wieś Lęborska – która stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 4 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów   dzierżaw   na  
nieruchomości gruntowe  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowi dzierżawcy działek rekreacyjnych położonych nad 
jeziorem Lubowidz wystąpili o przedłużenie umowy dzierżawy.  
Działki objęte niniejszą uchwałą będą stanowiły podstawę do dalszych procedur, które 
są wymagane przy dzierżawie nieruchomości stanowiących gminny zasób tj. podanie 
do publicznej wiadomości wykazu nieruchomości będącej przedmiotem dzierżawy, a 
następnie sporządzenie umowy dzierżaw.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 9 do niniejszego protokołu), w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVII/150/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów   
dzierżaw   na  nieruchomości gruntowe  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy – która 
stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów   dzierżaw   na  
nieruchomości gruntowe  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata oraz na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 
 
Wójt wyjaśnił, że dotychczasowi dzierżawcy wystąpili z wnioskiem o przedłużenie 
umowy dzierżawy na nieruchomość gruntową oznaczoną numerem 250/28 o pow. 
1,6784 ha, położoną w obrębie ewidencyjnym Rekowo Lęborskie oraz na część 
nieruchomości gruntowej oznaczonej numerem 478/7 o pow. 0,0628 ha, położonej w 
obrębie ewidencyjnym Łebień.   
Wójt dodał, że z projektu uchwały, który był omówiony na komisji wycofano 
przedłużenie umowy dzierżawy na działkę nr 358 o pow. 0,49 ha, położoną w obrębie 
ewidencyjnym Rekowo Lęborskie. Na temat dzierżawy tej działki ma się wypowiedzieć 
zebranie wiejskie. 
 
Działki objęte niniejsza uchwałą będą stanowiły podstawę do dalszych procedur, które 
są wymagane przy dzierżawie nieruchomości tj. ogłoszenie wykazu do publicznej 
wiadomości, a następnie zawarcie umowy dzierżawy.  
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Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 11 do niniejszego protokołu), w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVII/151/16 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  kolejnych umów   
dzierżaw   na  nieruchomości gruntowe  na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 
oraz na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy – która 
stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 6 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
 
Wójt wyjaśnił, że uchwała dotyczy nieodpłatnego nabycia od osoby fizycznej do 
gminnego zasobu nieruchomości prawa własności nieruchomości gruntowej 
oznaczonej numerem 317/16 o pow. 0,2209 ha, położonej w miejscowości Lubowidz, 
która stanowi drogę. Z wnioskiem o nieodpłatne przekazanie w/w nieruchomości na 
mienie gminy wystąpił  właściciel nieruchomości.  
Wójt wystąpił do rady o przejęcie tej drogi, ponieważ przez ten teren ma przechodzić 
wodociąg i kanalizacja sanitarna.   
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji infrastruktury komunalnej i ochrony środowiska (załącznik 
nr 13 do niniejszego protokołu), w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła 
Uchwałę Nr XVII/152/16 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – 
która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 7 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie wspólnej realizacji przedsięwzięcia pn. „Pomorskie Szlaki Kajakowe” 
realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014-2020, działanie 8.4 „Wsparcie atrakcyjności walorów 
dziedzictwa przyrodniczego”.  
 
Wójt wyjaśnił, że uchwała dotyczy wyrażenia zgody na udział Gminy Nowa Wieś 
Lęborska w projekcie partnerskim pn.”Pomorskie Szlaki Kajakowe”, realizowanego w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 
2014-2020.  
Projekt realizowany będzie wspólnie z Gminą Łęczyce (Partner Wiodący), Miastem 
Lębork, Gminą Wicko, Gminą Główczyce oraz Gminą Łeba. 
Na terenie naszej gminy planuje się realizację przystani kajakowej z polem biwakowym 
i przenoską w miejscowości Chocielewko wraz z niezbędną infrastrukturą.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 15 do niniejszego protokołu), 
w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVII/153/16 w 
sprawie wspólnej realizacji przedsięwzięcia pn. „Pomorskie Szlaki Kajakowe” 
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realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014-2020, działanie 8.4 „Wsparcie atrakcyjności walorów 
dziedzictwa przyrodniczego” – która stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu.  
 

Ad. 8 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały nr XXXIII/257/2009 z dnia 29 maja 2009 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czarnówko na lata 2009 – 2016. 
 
Wójt wyjaśnił, że w związku z tym, że kończy się okres obowiązywania Planu Odnowy 
Miejscowości Czarnówko na lata 2009 – 2016 uchyla się uchwałę nr XXXIII/257/2009 
z dnia 29 maja 2009 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Czarnówko na lata 2009-2016. Kolejną uchwałą zostanie wprowadzony nowy Plan 
Odnowy Miejscowości Czarnówko na lata 2016-2023. Ciągłość planu zostaje 
zachowana.  
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 17 do niniejszego protokołu), 
w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVII/154/16 w 
sprawie uchylenia uchwały nr XXXIII/257/2009 z dnia 29 maja 2009 roku w 
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czarnówko na lata 2009 – 
2016 – która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 9 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czarnówko na lata 2016 - 2023. 
 
Wójt wyjaśnił, że nowy Plan Odnowy Miejscowości Czarnówko obejmuje lata 2016-
2023. Plan Odnowy Miejscowości jest niezbędnym dokumentem do ubiegania się o 
środki w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.  
W związku z zamiarem złożenia wniosku o dofinansowanie przez Powiat Lęborski z 
Gminą Nowa Wieś Lęborska jako Partnerem projektu PROW na lata 2014-2010 na 
zadanie „Przebudowa nawierzchni jezdni bitumicznej drogi powiatowej nr 1183G na 
odcinku Czarnówko - Nowa Wieś Lęborska” niezbędne jest wprowadzenie do planu 
przedmiotowego zadania.   
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 19 do niniejszego protokołu), 
w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVII/155/16 w 
sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Czarnówko na lata 2016 -
2023 – która stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 10 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały nr VII/68/2011 z dnia 2 marca 2011 roku w sprawie 
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zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowa Wieś Lęborska w latach 2011 – 
2018. 
Wójt wyjaśnił, że tak jak w poprzedniej uchwale,  w  związku z zamiarem złożenia 
wniosku o dofinansowanie przez Powiat Lęborski z Gminą Nowa wieś Lęborska jako 
Partnerem projektu PROW na lata 2014-2010 na zadanie „Przebudowa nawierzchni 
jezdni bitumicznej drogi powiatowej nr 1183G na odcinku Czarnówko - Nowa Wieś 
Lęborska” niezbędne jest wprowadzenie do Planu Odnowy miejscowości Nowa Wieś 
Lęborska na lata 2011-2018  przedmiotowego zadania. Dodatkowo w plan ujęto 
zadanie związane z budową dodatkowych odcinków kanalizacji.   
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 21 do niniejszego protokołu), 
w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVII/156/16 w 
sprawie zmiany uchwały nr VII/68/2011 z dnia 2 marca 2011 roku w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Nowa Wieś Lęborska w latach 2011 
– 2018 – która stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

Ad. 11 
 
Z-ca przewodniczącego rady gminy – Jan Muttke przedstawił radnym projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Lęborska do wspólnej realizacji z 
Powiatem Lęborskim przedsięwzięcia pn. ”Przebudowa nawierzchni jezdni bitumicznej 
drogi powiatowej nr 1183G na odcinku Czarnówko – Nowa Wieś Lęborska” 
realizowanego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.   
 
Wójt wyjaśnił, że Starosta Lęborski wystąpił z wnioskiem o dofinansowanie 
przedsięwzięcia pn. „Przebudowa nawierzchni jezdni bitumicznej drogi powiatowej nr 
1183G na odcinku Czarnówko – Nowa Wieś Lęborska”. Powiat Lęborski będzie 
ubiegał się o dofinansowanie tego zadania w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014-2020. 
Planowana wartość zadania wynosi 1.769.161,04 zł, w tym dotacja ze środków Unii 
Europejskiej – 1.125.717,16 zł, współfinansowanie Gminy Nowa Wieś Lęborska – 
321.721,94 oraz współfinansowanie Powiatu Lęborskiego  – 321.721,94.  
Powyższa kwota zostanie ujęta w planie wydatków gminy pod warunkiem uzyskania 
dofinansowania ze środków unijnych przez Powiat Lęborski.    
 
Rada gminy po zapoznaniu się z projektem uchwały, wyjaśnieniami wójta gminy  i 
pozytywną opinią  komisji budżetu i rozwoju (załącznik nr 23 do niniejszego protokołu), 
w obecności 13 radnych, przy 13 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XVII/157/16 w 
sprawie przystąpienia Gminy Nowa Wieś Lęborska do wspólnej realizacji z 
Powiatem Lęborskim przedsięwzięcia pn. ”Przebudowa nawierzchni jezdni 
bitumicznej drogi powiatowej nr 1183G na odcinku Czarnówko – Nowa Wieś 
Lęborska” realizowanego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 
lata 2014-2020 – która stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 

Po podjęciu uchwał przystąpiono do realizacji następnych punktów porządku 
obrad : interpelacje i zapytania radnych, wolne wnioski i informacje.   
 
Radna Katarzyna Frankowska – Kręcisz w imieniu rolników wystąpiła z prośbą o 
rozwiązanie problemu bobrów, które w strasznym tempie rozprzestrzeniają się, 
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niszcząc przy tym drogi dojazdowe do pól i łąk. Rolnicy nie mogą dojechać do swoich 
pół i łąk, ponieważ drogi zniszczone przez bobry zapadają się. Zwrócili się do wójta, 
aby wsparł ich działania i wystąpił do Urzędu Wojewódzkiego Wydziału Ochrony 
Środowiska w Gdańsku o pomoc w rozwiązaniu tego problemu.  
Wracając do Planu Odnowy Miejscowości Czarnówko radna bardzo się cieszy, że w 
Planie ujęto przedłużenie chodnika do końca miejscowości Czarnówko.  
 
Radny Adam Wrześniewski po raz kolejny wystąpił z prośbą o interwencję w 
Starostwie Powiatowym w Lęborsku w sprawie remontu drogi Darżewo – Laska.  
 
Radny Waldemar Wolff wystąpił z wnioskiem o przejecie od Agencji Nieruchomości 
Rolnych stawu w Janowicach.  
 
W odpowiedzi na wniosek Radnej Katarzyny Frankowskiej – Kręcisz dotyczący bobrów 
wójt powiedział, że zna temat. Rzeczywiście jest to problem, bobry wyrządzają duże 
szkody. Wójt wystąpi do Urzędu Wojewódzkiego w tej sprawie.   
 

Wniosek radnego Adama Wrześniewskiego wójt przekaże według właściwości do 
Starostwa Powiatowego w Lęborku. 

Następnie wójt na ręce sołtysa sołectwa Tawęcino Krystiana Chrzanowskiego złożył 
serdeczne gratulacje w związku z  otrzymaniem tytułu Sołtys Pomorza 2016 Powiatu 
Lęborskiego w konkursie organizowanym przez Dziennik Bałtycki oraz Urząd 
Marszałkowski Województwa Pomorskiego.  

Radna Renata Palczewska powróciła do sprawy chodnika Nowa Wieś Lęborska – 
Czarnówko. Radna otrzymała kopie protokołu z przeglądu chodnika, z którego   
wynika, że przepusty są zniszczone przez samochody, które wjeżdżają na chodnik. 
Radnej nie chce się wierzyć, że 70-80% przepustów, które tam są i które są naprawdę 
niebezpieczne, zostały zniszczone przez jeżdżące po chodniku samochody. Zdaniem 
radnej jest to zła jakość użytych materiałów lub wada projektu.  
W miesiącu lipcu-sierpniu 2015 roku został wybudowany przez Starostwo Powiatowe 
w Lęborku odcinek chodnika od starego cmentarza w Nowej Wsi Lęborskiej na ul. 
Dworcowej  do drogi prowadzącej na wysypisko w Czarnówku. Na tym chodniku też 
są przepusty, a nie ma na nich żadnego zarysowania,  mimo że duże samochody 
ciężarowe, wyjeżdżając z Farm Frits najeżdżają na chodnik.  
Zdaniem radnej należy przyjrzeć się temu i znaleźć przyczynę. Czy jest to, tak jak 
wcześniej radna wspomniała zła jakość materiału,  wada projektu, a może jest to wina 
nadzoru. Należy przyjrzeć się  inspektorowi nadzoru, który aktualnie ma nadzór nad 
budową drogi – ul. W.Witosa w Nowej Wsi Lęborskiej. W ciągu trzech tygodni GZUK 
dwukrotnie interweniował  na ul. W.Witosa, jeżeli chodzi o zatkaną kanalizację, 
zatkane kratki ściekowe. Wszyscy cieszą się bardzo z inwestycji  która powstaje, ale 
dla radnej nie ma tam właściwego nadzoru. Mieszkańcy mówią, że jest różna jakość 
materiału, są krawężniki lepsze, gorsze, o różnych profilach.   
Inspektor nadzoru jest to „nasz człowiek”, który ma bronić naszych pieniędzy, pilnować 
żeby to nam się dobrze działo, i żeby to co robią wykonawcy było zrobione dobrze, z 
dobrych materiałów. Żeby nie było takiej sytuacji jak w przypadku chodnika do 
Czarnówka. Dlatego zdaniem radnej,  warto byłoby ludzi których mamy do pilnowania 
naszych spraw,  również przypilnować.  
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